
Dagsorden og referat 
 
Vedrørende: 20230927 Dagsorden og referat Mødedato: 

27.09.2023 
17:00 – 20:00 
 

Deltagere: 
 

Anette, Niels, Rune, Lise, Maja, Jens, Birgitte, An-
ne, Erik, Stinne, Lisbeth, Mikkel 
Elevråd SKO: Johannes, Asta 
Elevråd VMS: Caroline, Victor 

Afbud:  

  

Sted: Vestskolen afd. Vestermarken 

 

 
 
Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Nyt fra elevråd (10 min)  
Lille elevråd: 

Besøg af Merle 5x og Caroline 4x. 
Der sidder 12 elever i elevrådet. Elevrådet på VMS vil arbejde på: 

• Nye net til fodboldmålene. 
• Få malet ”lege” muren til en anden farve. 
• At der også bliver mulighed for at lave mere krea i ”Ba-

sen” 

Skolen er slidt mange steder. EMØ vil gerne inviteres med på et 
elevrådsmøde. 

 
Store elevråd: 
Besøg af Asta 9a og Johannes 8a på Skovbakken 
I det store elevråd har de haft valg og starter møderækken fredag d. 
29/9 
EMØ vil gerne inviteres med på et elevrådsmøde. 
Hvis elevrådene samler ind via arrangement eller lign. Vil skolen smide 
tilsvarende beløb i til at indkøbe nye ting.  

 
 

3. Økonomi – prognose (10 min) EMØ 
Siden sidste møde er det forventede underskud i 2023 steget med 
40.000 kr. og er nu på ca. 117.000. kr.  
Alt efter hvordan efterreguleringen i december ser ud fra klubben, er det 
muligt at komme ud med et lille plus i regnskabsåret.  

 

 

Vestskolen afd. Skovbakken 
Holsteinsgade 43 
8300 Odder 
Tlf. 87803600 
 
 

04-10-2023 
Sags Id. S2023-5124 
 
Sagsbeh. 
Susanne Bruun 
Tlf. 87803600 
susanne.bruun@odder.dk 
 
Dok id. D2023-88536 
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I 2024 ser det ud til at specialtildelingen ikke skal spares i 2024. 
(3.400.000 for hele skoleområdet) 
 

4. P30 (40 min) Niels og EMØ 
- status på effektivisering af ledelse 
- status på administrative fællesskaber 
- udmelding fra budgetudvalg 
- scenarier ved besparelser 
- bestyrelsens mulige påvirkning ved udmøntning på Vestskolen 
- status fra forældrerepræsentanter på påvirkning 

 
Effektivisering af ledelse: På Vestskolen skal vi reducerer en pædago-
gisk lederstilling med 40%. Så der på Vestskolen er samlet 4,6 ledere fra 
2024. Der kan desuden komme opgaver fra Parkvejen, som skal løses på 
Vestskolen.  
Status på administrative fællesskaber: Det er stadig uvist hvordan det 
vil komme til at påvirke Vestskolen. 
Udmelding fra budgetudvalg: Der er tilført 3,4 millioner til specialom-
rådet i 2024 og 2,4 i 2025. Det svarer til den besparelse der har været 
gennemført i 2023. 
Scenarier ved besparelser: droppes til vi kan snakke noget mere kon-
kret. Vi vender det på et af de kommende møder.  
Bestyrelsens påvirkning:  Bestyrelsen skal afgive et høringssvar på be-
sparelserne.  
Forældrerepræsentanternes påvirkning: Der er lavet et indlæg, som 
skal sendes til byens aviser m.v. Men også for at blive set fremadrettet 
af bl.a. politikkerne. Det er forældrenes stemme.  
Der har også været et møde med repræsentanter fra de tre skolers be-
styrelser. De vil arbejde videre med de ting som de er enige om. Der er 
udfærdiget en tekst som skal bruges i pressen.  
 

5. Pause (30 min) 
 

6. Principper (20 min) Niels 
- status 
- tilsyn, revision og nye principper indarbejdes i årshjul 
se bilag 

Principperne er gennemgået og renskrevet af skolens kommunikations-
medarbejder. 
Behandles på mødet i oktober.  
 

7. Opfølgning på skolepatrulje (10 min) EMØ 
Der er lavet foranstaltning tæt på VMS ved Vestermarken og Venne-
lundsvej. Men der er stadig et ønske om en skolepatrulje ved overgan-
gen ved Vestermarken og Vesterhåb. Vi vil gerne have politiets og 
kommunens faglighed ind ift. om der skal/kan oprettes en skolepatrulje. 
Vi afventer en tilbagemelding fra politiet.  
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8. Udkast til årshjul drøftes (20 min) Niels 
- skolebestyrelsens repræsentation indarbejdes i årshjul 
se bilag 

Gennemgang af årshjulet af formanden. Vi venter og ser om der 
kommer flere input. Barnets stemme flyttes til dec- marts. Bestyrel-
sen overvejer at arbejde med en temaaften for forældrene omkring 
mistrivsel/skærme.  
 
9. Mødekalender tjekkes og justeres (10 min) EMØ 
Der er et par ændringer, så de rigtige datoer kommer lige for en sik-
kerhedsskyld: 

• 23.10 
• 30.11 
• 16.01 
• 28.02 
• 21.03 
• 29.04 
• 28.05 
• 19.06 

 
10. Forældrehenvendelser (10 min) 
Der har været henvendelser vedr. skolefest og problematikken i at 
afholde den samme aften på de to matrikler. 
Efter evalueringen sidste år besluttede vi at fortsætte med fest 
samme aften på de to matrikler. Vi har fælles temauge på hele sko-
len, og derfor må skolefesten også være placeret på samme aften. 
Men vi forskyder mødetidspunkterne for de yngste og de ældste, så 
der er mulighed for (i hvert fald delvis) at opleve begge aldersgrup-
pers skolefest.  
 
11. Meddelelser (10 min) 
Ny leder ansat på Parkvejens skole 
 
12. Evt (10 min) 
Intet 
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Bilag 1. 
 

Opråb – I gambler med byens gode skoler 
Skolebestyrelserne for Landsbyordningen, Parkvejens Skole og Vestsko-
len. 
 
Vi er forældrerepræsentanter for alle kommunens folkeskoler. Som 
forældre til børn på både landsbyskolerne og de store byskoler repræ-
senterer vi en stor og bred kreds af byens børnefamilier. Vi står desvær-
re sammen på en trist baggrund: Vi er dybt bekymret for konsekvenser-
ne af de besparelser, der tilsyneladende er på vej på byens folkeskoler. 
Dybest set forstår vi ikke, at der er nedskæringer på vej, når vi burde 
investere i tilbuddene til børnene.  
 
Odder Kommune drives effektivt. Både administration og borgernær 
service bliver i det store hele varetaget kompetent og samvittigheds-
fuldt. Det oplever vi også på skolerne. Her møder vi dagligt engagerede 
voksne, som støtter og udvikler vores børn og gør deres til, at deres 
muligheder i livet øges. Og sådan skal det være. Det er rimelige for-
ventninger at have som borger i en by som Odder.   
 
Vi ser nu ind i en periode, hvor både det almene område og specialom-
rådet bliver presset udover det forsvarlige. Der er varslet besparelser i 
en størrelsesorden, som tyder på, det bliver svært at løfte opgaven bå-
de for eleverne i det almindelige tilbud og i den særlige indsats på spe-
cialområdet. Det er ekstra ærgerligt, når man tænker på, hvordan om-
råderne hænger sammen: Trives og lærer børnene ikke i det almene 
område, har det en direkte indflydelse på specialområdets størrelse; 
virker specialområdet og mellemformerne ikke, har det en direkte ind-
flydelse på almenområdets størrelse.  
 
I den sidste ende er det dyrt at forringe tilbuddene til vores børn. Vi 
forventer ikke ødselhed og luksus, men rimelige rammer at drive skole 
for. Byråd – I gambler med byens skoler. 
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Bilag 2 
 

P30 – Vestskolens hovedbud-
skab 
 
Nedenstående er en indkredsning af Vestskolens hovedbudskab i forbindelse 
med de forberedte besparelser på skoleområdet fra slutningen af 2023 og 
frem.  
 
 
-- 

Byråd - det her gør ondt på Odders skoler! 
 
Vi er forældrevalgte medlemmer af skolebestyrelsen på Vestskolen i Odder, 
som har knap 900 skolebørn på to adresser. Vi ser med stor bekymring på de 
besparelser, der nu varsles på folkeskolerne i hele kommunen. 
 
En folkeskole af vores størrelse samler en stor del af lokalområdet i det vestli-
ge Odder, og vi har en blandet social og job- og uddannelsesmæssig baggrund. 
På Vestskolen er vi særligt optaget af at lykkes som den store samlende, al-
mene skole. Flertallet af vestbyens skolesøgende børn går på vores to skoler, 
Vestermarken og Skovbakken, og nybyggerkvartererne i vores område er de 
seneste år blandt andet solgt på de gode offentlige tilbud til børnefamilier. 
Samtidig synes vi selv, at vi lykkes med trivsel og indlæring. Vestskolens tilbud 
er ikke luksuriøse, men solide og ambitiøse, og vores fritidsordninger og klub 
har en stor tilslutning. Skolen var i forrige skoleår nummer 66 ud af mere end 
1.400 grundskoler målt på evnen til at løfte det faglige niveau i forhold til ele-
vernes baggrund. 
 
Vi er nu bange for, at skolens store daglige indsats for børnene og dermed 
skolens samlende funktion er truet. Ét eksempel. Vestskolen har de senere år 
praktiseret de såkaldte mellemformer, som betyder at elever, der har særlige 
udfordringer, i en periode kan blive hjulpet i særlige rammer (fysisk og pæda-
gogisk/læringsmæssigt) uden at miste tilknytningen til deres sædvanlige klasse 
og kammerater - godt for alle. Der er opbygget stadig større og positiv erfaring 
med dette. I det hele taget har Vestskolen gjort meget for at variere undervis-
ningen, så skolen bliver god for alle børn, bl.a. ved at prioritere to voksne i 
nogle af timerne. Det er til gavn for mange forskellige elevtyper - og dermed 
alle klasser. Mulighederne for at bygge stærke fællesskaber, f.eks. ved at ind-
dele elever i grupper, er også effektivt. Vi frygter, at indsatser som disse er de 
første, der må stå for skud, når de angiveligt ganske store besparelser indfases 
fuldt fra januar 2024. Vi er bange for, at det vil påvirke både trivsel og indlæ-
ring for alle børn på skolen. 
 
Skal skolerne ikke holde for og tænke nyt? Jo, alle offentlige institutioner har 
en pligt til at bruge ressourcerne effektivt og udbytterigt. Vi har bare sparet 
allerede. De seneste år har Vestskolen været igennem en vanskelig sammen-
lægning af to skoleadresser, og basal ledelse og administration er skåret ind til 
benet. I det hele taget er Odders folkeskoler drevet for få midler, hvis man 
sammenligner med mange andre steder i landet. Klasserne ér ”makset ud”, og 
det engagerede personale løber stærkere og stærkere. 
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Så der er ikke flommefedt eller flødeskum at tage af. Tværtimod. Vi rører ved 
de vitale funktioner for en velfungerende lokal skole. Det her gør ondt på Od-
ders skoler. 
 
--- 
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